
Идваме винаги с радост...
Интервю с диригента на Силезийската 

филхармония Нарол Стрия
Това интервю започна оше в галона, дюкато катовиц- 

ките симфонии,» репетираха за първия си концерт в про
грамата на юбилейните „Мартенски музикални днн“. Ка- 
рол Стрия — главният художествен ръководител и дири
гент на Силезийската филхармония, едва ли има нужда 

да бъде представян. В'се съшият е. какъвто го помя-.чг лю 
бителите на музиката в нашия град от предишните фестп 
вали — стегнат, белокос, почти винаги усмихнат, с отри
висти, но добре отмерени жестове, които респектират, по 
и иредра31(0. но ат.

— Колко пъти сте гостувал 
в Русе?

— Пе мога да кажа точ-но, 
но мпогоч пъти. Само с орке 
стъра съм бил три пъти, а ос 
вец това съм гостувал като 
диригент па Русенския симфо 
ничен оркестър, участвувал 
съм в журито па различни 
конкурси тук.

— Тогава имате трайни сим 
патии. С какво Ви привлича 
нашият град?

— Отдавна имаме контак
ти е Русенската филхармония, 
завързахме приятелства, чаз 
меняме ои гостуващия. Съ.зда 
де сс наистина сърдечна друж 
ба, а това изисква тя да се 
освежава е нови контакти, за- 
да се поддържа хубавата тра 
дилия.

— В творческата Ви биогра 
фия са вписани гастроли в 
много страни, на много музи 
кални форуми. От такава по 
зиция е интересно да узнаем 
впечатленията Ви ог фестива 
ла „Мартенски музикални 
дни“.

_  Русенският музикален 
фестивал е. забележително яв 
лепне. Той заслужава шиша 
пие, зашото се провежда па 
много високо .художествено 
равпнше, гастролират чужде
странни състави и солисти с 
международна известност. То 
ва определя респектирашия 
ранг иа фестивала.

— Чести ли са срещите Ви 
със съвременната бьлгарска 
симфонична музика?

— Общо взето, чести. Ви

наги на този фестивал ние се 
явяваме с някакво българско 
произведение. Свирили сме 
творби от Иван Маринов, Фи 
.тип Кутев, а сега се иредста 
вяме с „Музикални моменти" 
от Константин Илиев. Между 
впрочем, той беше в журито 
па конкурса за диригенти в 
Катовице, и пи е особено при 
Я1110, че ще свирим тук Него 
вата творба.

—- Вьв Вашата програма 
има 1ри произведения на 
полски композитори и три на 
Чуждестранни. Какво опреде 
ли избора Ви?

— В първия К0Ш1ерТ ВКЛЮ 
чихме творбата на младия 
полски композитор Килар (той 
живее и работи в Катовице) 
„Кшесапи“. Това е много ди 
памичпа и интересна .музика, 
опираща се на фолклора. Име 
'го идва от един танц на пол 
ските гурали (планинци). 
1I ре.тота в и телна творба е и 
Концерт № 1 ч_а н.шулка и 
оркестър ог 11 (кмановски, сь 
шо съвременен композитор. 
Солист па концерта беше бъл 
гарскняг цигулар Валентин 
Стефанов.

Вьв втория концерт сме 
включили „Музикални момен
ти“ от К. Илиев. Това е много 
съвременна музика. Аз имам 
особени предпочитания към 
авангардната . музика и се 
радвам, че ще мога да ги реа 
лизнрам тук е българска гвор. 
6а. Останалите творби нямат 
нужда от представяне — сим 
фоииите иа Шоетакович и н«а 
Берлиоз са достатъчно изве

стни.
— Направи ми впечатление, 

че оркестърът е комплектуван 
ог млади музиканти.

- Да. повече го са завър
шили Музикалната академия 
в Катовице и сега свирят пра 
нас. Има н доста колеги, кон 
то са с но-дьлъг стаж, но из 
глеждаг млади — така че, 
това е наш гина млад оркес
тър.

— Как бихте погледнал 
на една бьдеща покана от
ново да гастролирате на фе
стивала „Мартенски музикал 
ни дни“?

— Русе мп е направил впе 
чатленне иа град, в който има 
благоприятен климат за музи 
калната култура, и това тряб 
ва да се цепи. Затова вина
ги ще се отзоваваме с радост 
н-а интереса към нас.

Интервюто взе’
Марин ГИНЕВ


